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P R O T O K Ó Ł  Nr XLVI/14 
 

z obrad czterdziestej szóstej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się odbyła 

dnia 28 sierpnia 2014 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 20.55. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego 2014/2015, w tym zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1.przyjęcia Programu Wspierania Rozwoju Sportu na lata 2014-2020, 

6.2.przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Cieszyna na lata 2014-2017, 

6.3.przyjęcia Programu ograniczenia niskiej emisji dla zadania: „Likwidacja niskiej 

emisji w Śródmieściu – projekt pilotażowy”, 

6.4.wszczęcia i przeprowadzenia postępowania w celu zawarcia umowy  partnerstwa 

publiczno-prywatnego, 

6.5.utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 

6.6.uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na 

zabiegach pielęgnacyjnych drzewa – pomnika przyrody,  

6.7.zmiany uchwały Nr XXXVII/389/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 listopada 

2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z sali gimnastycznych, 

boisk i pływalni, przy placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Cieszyn, 

6.8.wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy gruntów położonych przy ul. Narcyzów w Cieszynie, 

6.9.kierunków działania Burmistrza Miasta Cieszyna w zakresie współpracy 

z Muzeum Śląska Cieszyńskiego w Cieszynie, 

6.10. zmiany uchwały Nr XLIV/473/14 Rady Miejskiej Cieszyna za dnia 26 czerwca 

2014 roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych 

z mieszkańcami Cieszyna na temat części wydatków z budżetu miasta Cieszyna na 

2015 rok, 

6.11. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, 

6.12. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 

2025. 

7. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Cieszyn za 

rok 2012 i 2013. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał Rady Miejskiej za I półrocze 

2014 roku. 

9. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od dnia 17 czerwca 2014 

roku do dnia 11 sierpnia 2014 roku. 
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10. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

11. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

12. Oświadczenia i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył sesję Rady Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, Skarbnika Miasta Panią Alicję 

Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Stanisława Kaweckiego. 

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć wniosek do 

proponowanego porządku obrad? 

 

Janina Cichomska – w imieniu Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych złożyła wniosek 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu 

skierowanego do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. W uzasadnieniu poinformowała, 

że Komisja po rozpoznaniu  stanu  faktycznego i sytuacji prawnej  osób korzystających z 

pomocy społecznej  oraz pobierających stypendia socjalne na uczelniach wyższych, za 

zasadne uznaje wnioskowanie o zmianę istniejącego stanu prawnego, poprzez  zmianę ustawy 

o pomocy społecznej. Zmiana dotyczy wyłączenia z obowiązku wliczenia do dochodu o  

pomocy o charakterze socjalnym przyznawanej w oparciu o ustawę –prawo  o szkolnictwie 

wyższym. Dodać należy, iż świadczenia o charakterze socjalnym przyznane na podstawie 

ustawy – o systemie oświaty nie są wliczane do dochodu osoby ubiegającej się o świadczenia 

z pomocy społecznej. Zdaniem Komisji, samo już  naruszenie zasady równości 

i dyskryminowanie jednej grupy odbiorców  pomocy stypendialnej stanowi wystarczający 

powód do zainicjowania działań zmierzających do  wprowadzenia zmian. Dlatego Komisja 

wnioskuje o przyjęcie i poparcie przez Radę Miejską Cieszyna apelu  do Ministra Pracy 

i Polityki  Społecznej w brzmieniu zgodnym z załącznikiem  do niniejszego wniosku. Dodać 

należy, że aktualnie trwają i są już dość daleko zaawansowane prace nad zmianą ustawy 

o pomocy społecznej. Projektowane zmiany pomijają jednak problem, stanowiący przedmiot 

apelu. 
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Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Przewodniczącą Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 

Wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu 

skierowanego do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, Rada przyjęła 18 głosami za, przy 

1 głosie wstrzymującym się. 

Projekt uchwały przyjął numerację 6.13. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów o zmianę porządku obrad, przystąpiono do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad.  

 

 

Ad 3. 

 

Do protokołów z obrad XLIV sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 26 

czerwca br. oraz z obrad XLV sesji nadzwyczajnej, zwołanej na wniosek Burmistrza Miasta 

w trybie §6 ust.3 Statutu Miasta, która odbyła się dnia 25 lipca br. nie wniesiono uwag, tym 

samym dokumenty te zostały przez Radę przyjęte. 

 

 

Ad 4. 

 

Gości nie było, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił  informację na temat przygotowania placówek oświatowych do 

nowego roku szkolnego 2014/2015, w tym zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. Poprosił 

o stanowisko w tej sprawie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że Komisja Oświaty na swoim posiedzeniu gościła Pana 

Pawła Szajora inspektora Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych, który szczegółowo 

omówił  materiał pisemny, członkowie Komisji wystąpili z dodatkowymi pytaniami do tego 

dokumentu. W dniu dzisiejszym wpłynęła pisemna informacja uzupełniająca, którą 

członkowie Komisji Oświaty przyjęli do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska –  zwróciła się z pytaniem, w jaki sposób będziemy starali się „załatać” 

ewentualna dziurę, jeżeli chodzi o subwencje z Ministerstwa dla uczniów klas pierwszych, 

skoro wiemy, że podawane dane we wrześniu 2013 roku do SIO są danymi, które nie zawsze 

odpowiadają temu, co nas czeka 1 września za rok. Zapytała, na ile duża jest w tej chwili już 

różnica między tym co było zaplanowane, a tym co jest faktycznie od 1 września br. 

 

Z-za BM Jan Matuszek – odpowiedział, że Gmina nie ma możliwości występowania 

o dodatkowe środki z tytułu tego, że w nowym roku szkolnym jest więcej dzieci niż w roku 

poprzednim. Mechanizmy finansowania działań w zakresie oświaty poprzez subwencję 

oświatową zapisane są w ustawie i mówią one wyraźnie o tym, iż subwencja jest naliczana w 

taki sposób, że liczy się ją na podstawie danych statystycznych z września poprzedzającego 

dany rok.  
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Ad 6. 

Ad 6.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania 

Rozwoju Sportu na lata 2014-2020. Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Eugeniusz Raabe – przypomniał, że w oparciu o debatę przeprowadzoną z inicjatywy radnych 

w dniu 18 kwietnia 2013 roku, której tematem był „Sport cieszyński – stan obecny 

i przyszłość” zostały sformułowane wnioski i przedstawione na sesji Rady Miejskiej 

Cieszyna. Wnioski te jako niewystarczające zostały ponownie skierowane do Komisji 

Oświaty, do dalszego ich opracowania. W rezultacie prac przedstawicieli Rady Miejskiej, 

Rady Sportu oraz Burmistrza, powstał dokument pn.  „Programu Wspierania Rozwoju Sportu 

na lata 2014-2020”. 

  

Komisja po zapoznaniu się z w/w projektem uchwały oraz sprawozdaniem z konsultacji tego 

dokumentu, wnioskuje o przywrócenie zapisu jaki zawarty był w „Zakończeniu” dokumentu 

przegłosowanego przez Zespół ds. opracowania Programu. Zapis ten brzmiał: „Należy więc 

rozważyć sposoby rozwiązania tego problemu: 

- uzupełnić zadania wykonywane przez MOSiR o koordynację spraw związanych z kulturą 

fizyczną w mieście lub 

-  powołać pełnomocnika Burmistrza ds. kultury fizycznej lub 

- zreorganizować Wydział Kultury i Turystyki – powołać w to miejsce Wydział Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji”. Odnośnie dyscyplin priorytetowych, Komisja Oświaty, 

Kultury i Sportu zajęła jednoznaczne stanowisko w swoim wniosku z dnia 29 kwietnia 2014 

roku, sygn. akt BRM.0014.OKS.112.2014. 

Ponadto wskazał w tekście dokumentu kilka błędów literowych, które wymagają 

poprawienia.  

 

Burmistrz Miasta M. Szczurek – korektę błędów literowych wniósł jako autopoprawkę.  

 

Janina Cichomska – zaproponowała, aby w pierwszym zdaniu „Wprowadzenia” do 

dokumentu, po przytoczeniu nazwy  Programu Wspierania Rozwoju Sportu na lata 2014-

2020, dodać zapis „zwany dalej Programem” i tym samym w całym dokumencie posługiwać 

się określeniem Program. 

 

Burmistrz Miasta – uwagę Pani radnej Janiny Cichomskiej zgłosił jako autopoprawkę. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

o uzupełnienie Programu o następujący tekst: 

„Należy więc rozważyć sposoby rozwiązania tego problemu: 

- uzupełnić zadania wykonywane przez MOSiR o koordynację spraw związanych z kulturą 

fizyczną w mieście lub 

-  powołać pełnomocnika Burmistrza ds. kultury fizycznej lub 

- zreorganizować Wydział Kultury i Turystyki – powołać w to miejsce Wydział Kultury”. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 
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Czesław Banot – odczytał  swoje uwagi do projektu Programu Wspierania Rozwoju Sportu na 

lata 2014-2020.  

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Krzysztof Wantulok – zwrócił się z pytaniem, dlaczego akurat takie, a nie inne dyscypliny 

sportowe uznane zostały za priorytetowe? Jego zdaniem wśród wykazanych w dokumencie 

dyscyplin priorytetowych powinna się znaleźć piłka siatkowa. Złożył wniosek, który jest 

zbieżny z rekomendacją Zespołu ds. konsultacji w/w projektu uchwały, aby w obszarze III. 

Sport kwalifikowany – zadanie nr 1 uzupełnić o piłkę siatkową. Wyrażenie „piłka siatkowa” 

należałoby również wpisać przy wymienionych dyscyplinach sportowych, po słowie 

„lekkoatletyka”.  

 

Alicja Wlach – poparła wniosek Pana radnego Krzysztofa Wantuloka o dopisanie 

w Programie jako dyscypliny priorytetowej, piłki siatkowej. 

 

Andrzej Łukasiak – wyraził nadzieję, że dyscypliny, które uznane zostaną za priorytetowe, 

będą mogły liczyć na większe dofinansowanie ze strony Miasta. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego Krzysztofa Wantuloka 

o dopisanie w Programie jako dyscypliny priorytetowej, piłki siatkowej. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 17 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Wspierania Rozwoju Sportu na lata 2014-2020, wraz z przyjętymi  wnioskami. 

 

W/w uchwałę  Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Ad 6.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami Cieszyna na lata 2014-2017. Poprosił o opinię do w/w dokumentu 

Przewodniczącego Komisji Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków 

w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

 

Alicja Wlach – przypomniała, iż wraz z Panem radnym Władysławem Macurą z ramienia 

Rady Miejskiej, brała udział w pracach Zespołu ds. opracowania Gminnego Programu Opieki 

nad Zabytkami Cieszyna na lata 2014-2017. Stwierdziła, że dokument ocenia bardzo 

pozytywnie i rekomenduje Radzie jego przyjęcie. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła uwagę, że w załączniku nr 4 „Lista obiektów zabytkowych 

o najwyższym znaczeniu dla Gminy określona przez Zespół Ekspertów”, pod pozycja 16 oraz 

18 widnieje taki sam zapis „Domy podcieniowe przy ul. Głębokiej”. Zapytała, czy chodzi 

o dwa różne domy, czy jest to pomyłka? 

 

Marta Kawulok – zauważyła, że w tym samym załączniku pod pozycją 3,  omyłkowo zamiast 

adresu, wpisany został dwukrotnie Kościół św. Marii Magdaleny, XIII/XIV w.  
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Burmistrz Miasta – zobowiązał się sprawdzić, o które domy  podcieniowe przy ul Głębokiej 

chodzi, natomiast przy wymienionym Kościele św. Marii Magdaleny powinien być adres – 

Plac Dominikański. Poprosił o uwzględnienie obu uwag Pań Przewodniczących jako 

autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami Cieszyna na lata 2014-2017, uwzględniając autopoprawki 

Burmistrza Miasta. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za.  

 

Ad 6.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

ograniczenia niskiej emisji dla zadania: „Likwidacja niskiej emisji w Śródmieściu – projekt 

pilotażowy”. Poprosił o opinię do tego dokumentu Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Kazimierz Kabiesz poinformował, że Komisja jednogłośnie, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu ograniczenia niskiej 

emisji dla zadania: „Likwidacja niskiej emisji w Śródmieściu – projekt pilotażowy”. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady w/w projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami.   

 

Ad 6.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wszczęcia i przeprowadzenia 

postępowania w celu zawarcia umowy  partnerstwa publiczno-prywatnego. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że jakiś czas temu Rada udzieliła zgodny na bezprzetargowe 

wynajęcie obiektu miejskich hal targowych. Było wtedy spore zainteresowanie, zgłaszali się 

potencjalni inwestorzy do Dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg, który dysponuje  

dokumentacją, jednakże po jej przejrzeniu nie wpłynęła żadna konkretna oferta, która 

umożliwiłaby rozpoczęcie postępowania. Pojawiali się kolejne osoby, które pytały 

o możliwość zagospodarowania całego tego terenu. Długi czas konsekwentnie odmawiał, 

jednakże w ostatnich kilku tygodniach nastąpiły na tyle  duże zmiany, że postanowił temat 

skierować pod obrady Rady. Na początku roku doszło do porozumienia Miasta z PSS-em, 

który zlikwidował potężną wiatę stojącą na placu miedzy ulicami Sarkandra i Stawowa. W tej 

chwili korzystamy z tego placu jako parking. Ponadto przypomniał, że wyprowadziła się 

Szkoła Alternatywna z budynku, który jest do wyburzenia. Zgodę na jego wyburzenie Miasto 

otrzymało 21 sierpnia br. W tej chwili Miasto dysponuje całością terenu, do tego ogromne 

zainteresowanie nowym targowiskiem rolno-spożywczym powoduje, że osoby pytają o ten 

teren. Kolejnym elementem jest to, że gdyby pojawił się prywatny inwestor, można byłoby 

skorzystać z trybu instrumentu finansowego JESSICA i zagospodarować cały ten teren. 

Zwrócił uwagę na fakt, że podjęcie tej uchwały nie daje jeszcze Burmistrzowi możliwości 
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samodzielnego podjęcia decyzji, ponieważ wg obowiązującej uchwały, Burmistrz aportem 

może wnieść majątek o wartości do 1 mln zł. 

 

Janina Cichomska – zapytała, na jakiej podstawie Pan Burmistrz zdecydował, że umowa 

partnerstwa publiczno-prywatnego powinna być realizowana akurat w formie spółki 

kapitałowej. Czy były przeprowadzane analizy innych form realizacji tego zdania, w formule 

również partnerstwa publiczno-prywatnego. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że formułę partnerstwa można wybrać 

spośród pewnych rozwiązań. Jeżeli jednakże chcemy pozyskać partnera kapitałem, to jedyną 

formą w przekonaniu obsługi prawnej, jest ewentualne zawiązanie z takim partnerem spółki 

kapitałowej, żeby w ten sposób móc realizować partnerstwo publiczno-prywatne. Dodał, że 

jeżeli Pani radna uważa, że jest jakieś lepsze rozwiązanie, to poprosił o jego wskazanie. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, że nie ona powinna wskazywać, która forma  jest najlepsza.  

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że podjęcie tej uchwały da Burmistrzowi przyzwolenie 

utworzenia kolejnej spółki, czemu jest zdecydowanie przeciwny. Dodał, że przede wszystkim 

nie znamy następstw tej decyzji. 

 

Burmistrz Miasta -  powtórzył, że wniesienie aportem tego majątku bez zgody Rady Miejskiej 

nie jest możliwe. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o wykreślenie z projektu uchwały § 3 w całości, zaś 

w § 1 wyrażenia „…z tym zastrzeżeniem, że w celu wykonania umowy partnerstwa publiczno 

- prywatnego, wyłoniony partner prywatny zawiąże wraz z Gminą Cieszyn spółkę kapitałową 

w formie spółki z ograniczoną odpowiedzialnością”. 

 

Krzysztof Herok – popierając głos Pani radnej Janiny Cichomskiej zapytał, o jaki konkretnie 

chodzi teren oraz jak wygląda sytuacja prawna, jeśli chodzi o próbę odzyskania przez osobę 

fizyczną, terenu rolnego. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że sprawa odzyskania terenu jest ciągle w toku, natomiast 

jeśli chodzi o teren, to przed chwilą o tym mówił. Chodzi o teren od hal targowych, między 

ulicami Stawową i Sarkandra, możemy zahaczyć o teren dawnego lodowiska, ale nie ma 

mowy o terenie targowiska przy ul. Katowickiej. 

 

Krzysztof Herok – stwierdził, iż skoro sytuacja co do własności części tego terenu nie jest 

jeszcze wyjaśniona, zasadne jest już decydowanie o jego zagospodarowywaniu.  

 

Radca prawny – powiedział, że nie do końca wie, jaki związek ma postępowanie o zwrot 

nieruchomości terenu targowiska rolno-spożywczego z omawianym projektem uchwały, gdyż 

projekt uchwały nie obejmuje tego terenu.  

 

Burmistrz Miasta – wyjaśnił, iż zamysł jest taki, aby zrewitalizować teren, dookoła którego 

mogłyby powstać parkingi.  

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że Jego obawy dotyczą strony ekonomicznej. Jeżeli ktoś 

„wejdzie” w taką spółkę, to założy sobie, że musi się mu zwrócić nakład inwestycyjny w 
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określonym czasie. Czy nie będzie to skutkowało podniesieniem czynszu podmiotom 

wynajmującym pomieszczenia w budynku dawnej „Termiki”. 

 

Alicja Wlach – powiedziała, że najlepiej, gdyby radni otrzymali mapę, na której  byłaby 

zakreślona granica nieruchomości o której mowa. 

 

Burmistrz Miasta – zgodził się z uwagą Pani radnej Alicji Wlach w kwestii mapy, natomiast 

odnosząc się do obaw dotyczących strony ekonomicznej stwierdził, że niezależnie czy na 

halach targowych będzie 5 najemców i każdy będzie miał po 1/5, czy będzie 1 podmiot 

zarządzający całością, dla Miasta nie ma to znaczenia. Miasto ma konkretny podatek od 

nieruchomości w stawce, którą Państwo radni uchwalali. Jak przemnożymy ilość metrów, 

to niezależnie kto to będzie, z punktu widzenia Miasta ta akurat kwestia nie ma żadnego 

wpływu na dochody do budżetu. 

 

Adam Wójtowicz – nie zgodził się, że ta kwestia nie ma wpływu na dochody do budżetu 

Miasta, natomiast stwierdził, że ogólnie brak zbyt wielu danych sprawia, iż podjęcie decyzji 

w tej sprawie należy pozostawić Radzie Miejskiej następnej kadencji. 

 

Andrzej Łukasiak – powiedział, że trzeba szukać inwestorów, którzy daliby mieszkańcom 

naszego miasta nowe miejsca pracy. Gdyby byli już znani potencjalni inwestorzy, łatwiej 

byłoby Radzie zająć w tej sprawie stanowisko. 

 

Krzysztof Herok -  zwrócił się z pytaniem, czy Miasto ma pomysł na rewitalizację tego 

terenu, czy będziemy się zdawać na inwestora. 

 

Radca prawny – zwrócił uwagę na konstrukcję partnerstwa publiczno-prywatnego. Ustawa 

mówi, jak się wyłania partnera. To są konkretne procedury wynikające albo z ustawy 

o koncesjach na roboty budowlane, albo z prawa zamówień publicznych.   

 

Janina Cichomska –   podtrzymała swój wcześniejszy wniosek. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że tak ważny temat wymaga spokojnego rozważenia na 

posiedzeniach komisji Rady. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że będzie głosował przeciwko temu projektowi uchwały. 

Nie można bowiem na dwa miesiące przed końcem kadencji Rady, oczekiwać podjęcia tak 

ważnej i strategicznej dla całego miasta decyzji. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pani radnej Janiny Cichomskiej w sprawie 

wykreślenia z projektu uchwały § 3 w całości, zaś w § 1 wyrażenia „…z tym zastrzeżeniem, 

że w celu wykonania umowy partnerstwa publiczno - prywatnego, wyłoniony partner 

prywatny zawiąże wraz z Gminą Cieszyn spółkę kapitałową w formie spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością”. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 8 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wszczęcia 

i przeprowadzenia postępowania w celu zawarcia umowy  partnerstwa publiczno-prywatnego. 
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Za przyjęciem w/w uchwały, uwzględniający wniosek Pani radnej Janiny Cichomskiej 

głosowało 6 radnych, 7 opowiedziało się przeciwko projektowi uchwały, zaś 7 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

Projekt uchwały nie został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 6.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że w/w projekt uchwały przedkłada w celu zrealizowania 

wniosków Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Cieszyna 

dotyczących restrukturyzacji Zakładu Gospodarki Komunalnej w Cieszynie Sp. z o.o., 

w związku z koniecznością zmiany zasad prowadzenia cmentarzy komunalnych w Cieszynie. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska do tego projektu uchwały jest negatywna, bowiem nie taka była intencja Komisji. 

Najpierw trzeba byłoby przedstawić regulamin cmentarzy i albo przekazać prowadzenie 

cmentarzy komunalnych Miejskiemu Zarządowi Dróg, albo utworzyć odrębną jednostkę 

miejską. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że regulamin cmentarzy jest gotowy, jednakże celowo go nie 

przedstawił, nie wiedząc, jaka zostanie przez Radę podjęta decyzja w dniu dzisiejszym. 

 

Janina Cichomska – odczytała fragment odpowiedzi Burmistrza Miasta na wniosek Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, z której wynika, że „…Utworzenie nowej 

spółki cmentarno-pogrzebowej nie byłoby zasadne co najmniej z dwóch powodów: nowe 

struktury organizacyjne zwiększyłyby koszty funkcjonowania spółki, jak również taka 

jednorodna spółka także nie miałaby własnego potencjału do finansowania nowych 

inwestycji…”. Stwierdziła, iż nie ma zatem konieczności podejmowania w dniu dzisiejszym 

przedmiotowej uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki 

z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 

Za przyjęciem w/w uchwały nie głosował żaden radny, 16 radnych zagłosowało przeciwko 

przyjęciu projektu uchwały, zaś 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Projekt uchwały nie został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 6.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych 

drzewa – pomnika przyrody.  Poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii do 

w/w dokumentu. 

 

Wszystkie komisje Rady Miejskiej jednogłośnie opowiedziały się za przyjęciem powyższego 

projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych 

drzewa – pomnika przyrody. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami.  

 

Ad 6.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXVII/389/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie 

uchwalenia regulaminów korzystania z sali gimnastycznych, boisk i pływalni, przy 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn. Poprosił o opinię do w/w 

dokumentu Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty zaproponowała wprowadzenie dwóch 

zmian w załączniku do projektu uchwały, jakim jest Regulamin korzystania z sal 

gimnastycznych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym. W punkcie 5 „Postanowień 

ogólnych” zastąpienie wyrażenia „…na swoim miejscu…” , wyrażeniem „…w wyznaczonym 

miejscu…”. Ponadto w tym samym rozdziale punkt 8. „Każdy wypadek należy 

natychmiastowo zgłaszać osobie prowadzącej zajęcia” umieścić jako punkt 3. Tym samym 

kolejne punkty otrzymałyby odpowiednią numerację. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy Pan Burmistrz zgadza się uwagi Komisji 

Oświaty zgłosić jako autopoprawki? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że drugą uwagę może zgłosić jako autopoprawkę,  

natomiast pierwszą nie, gdyż wyrażenie „…w wyznaczonym miejscu…” nie uznał za 

właściwe w kontekście całego zdania. 

 

Radca prawny – zaproponował, aby wyrażenie „…w wyznaczonym miejscu…” zastąpić 

wyrażeniem „…we właściwym miejscu…”. Ponadto w punkcie 6 rozdziału „Zachowanie się 

w Sali gimnastycznej”, zaproponował wykreślenie słów „…napojów alkoholowych, palenia 

tytoniu, używania środków odurzających itp.”. 

 

Burmistrz Miasta – uwagi przedstawione przez Radcę prawnego zgłosił jako autopoprawki.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/389/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 

listopada 2013 roku w sprawie uchwalenia regulaminów korzystania z sali gimnastycznych, 

boisk i pływalni, przy placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, wraz 

ze zgłoszonymi autopoprawkami. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami. 

 

Ad 6.8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntów 

położonych przy ul. Narcyzów w Cieszynie. Poprosił przewodniczących komisji 

o przedstawienie opinii do w/w dokumentu. 
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Komisja Finansów oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

opowiedziały się za przyjęciem powyższego projektu uchwały, pozostałe komisje dokument 

przyjęły do wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntów 

położonych przy ul. Narcyzów w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami.  

 

Ad 6.9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie kierunków działania 

Burmistrza Miasta Cieszyna w zakresie współpracy z Muzeum Śląska Cieszyńskiego 

w Cieszynie. Poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii do w/w dokumentu. 

 

Komisja Finansów, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisja Urbanistyki, Strategii 

i Ochrony Zabytków opowiedziały się za przyjęciem powyższego projektu uchwały, 

pozostałe komisje dokument przyjęły do wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie kierunków 

działania Burmistrza Miasta Cieszyna w zakresie współpracy z Muzeum Śląska 

Cieszyńskiego w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami.  

 

Ad 6.10. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XLIV/473/14 Rady Miejskiej Cieszyna za dnia 26 czerwca 2014 roku w sprawie zasad 

i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części 

wydatków z budżetu miasta Cieszyna na 2015 rok. Poprosił przewodniczących komisji 

o przedstawienie opinii do w/w dokumentu. 

 

Komisja Finansów, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych opowiedziały się za przyjęciem powyższego projektu uchwały, pozostałe 

komisje dokument przyjęły do wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XLIV/473/14 Rady Miejskiej Cieszyna za dnia 26 czerwca 2014 roku w sprawie zasad 

i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na temat części 

wydatków z budżetu miasta Cieszyna na 2015 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami.  

 

Ad 6.11. 
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Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna 

na 2014 rok. Poprosił Burmistrza Miasta o omówienie autopoprawki do projektu uchwały, 

który to dokument Rada otrzymała w dniu dzisiejszym. 

 

Burmistrz Miasta -  poinformował, że akonto dochodów budżetu Miasta wpłynęły środki w 

wysokości 375.410,75 zł tytułem zasądzonej kary od firmy „Gutkowski”, wykonawcy zadania 

dotyczącego modernizacji oczyszczalni ścieków w Cieszynie. Otrzymane środki proponuje 

się przeznaczyć na realizację następujących zadań: 

- koszty sądowe poniesione w związku z w/w sprawą – 12.600,00 zł, 

- remonty dróg gminnych – 302.810,75 zł, 

- prace  rozbiórkowe  budynku byłej  Alternatywnej Szkoły  Podstawowej przy ul. Stawowej  

  14 w Cieszynie -  60.000,00 zł. 

Ponadto Miejski Zarząd Dróg wnosi o przesunięcie środków w wysokości 32.100,00 zł 

wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne w zakresie realizowanego zadania 

„Doposażenie obiektów sportowo-rekreacyjnych, miejsc aktywnego wypoczynku”, gdyż 

koszt jednostkowy elementów wyposażenia przekracza dopuszczalną kwotę 3.500,00 zł. 

 

Bolesław Zemła – poprosił przewodniczących komisji o stanowiska do pierwotnej wersji 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok. 

 

Komisja Finansów oraz Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała 

w/w projekt uchwały, natomiast pozostałe komisje projekt uchwały oznaczony jako Projekt I 

przyjęły do wiadomości. 

 

Krzysztof Herok – powtórzył pytania zadane Pani Skarbnik na wtorkowym posiedzeniu 

Komisji Finansów. 

 

Burmistrz Miasta – udzielił ustnej odpowiedzi  na zadane pytania. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, oznaczony jako 

Projekt II. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za, przy 1 głosie przeciw. 

 

Ad 6.12. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025. Ponieważ w/w dokument jest konsekwencją 

podjętej przed chwilą uchwały, jej omawianie nie uznał za konieczne. Poprosił 

przewodniczących komisji o przedstawienie opinii do pierwotnej wersji dokumentu. 

 

Komisja Finansów projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025, oznaczony jako Projekt I zaopiniowała pozytywnie, 

natomiast pozostałe komisje w/w dokument przyjęły do wiadomości. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 

– 2025, oznaczony jako Projekt II. 
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W/w uchwałę Rada przyjęła 15 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Ad 6.13. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu skierowanego 

do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. Przypomniał, że Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła w dniu dzisiejszym uzasadnienie do tego projektu 

uchwały, zaś projekt treści apelu wszyscy Państwo radni otrzymali wcześniej drogą 

e-mailową.  

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia apelu skierowanego do Ministerstwa Pracy i Polityki 

Społecznej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił dokument pn. „Analiza stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Cieszyn za rok 2012 i 2013”. Poprosił o stanowisko w tej 

sprawie Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska szczegółowo zajmowała się tym tematem, sam dokument zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Krzysztof Kasztura – za niepokojące uznał koszty z tytułu obsługi administracyjnej 

zajmującej się w Urzędzie Miejskim gospodarką odpadami komunalnymi. 

 

Halina Bocheńska – odnosząc się do rozdziału 5.6 „Liczba właścicieli nieruchomości, którzy 

nie zawarli umowy na odbiór odpadów komunalnych i opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych…” powiedziała, że jest tam tylko zapis, że w roku 2012 nie wydano decyzji 

ustalającej obowiązek uiszczania opłat za odbieranie odpadów, natomiast nie jest podana ilość 

właścicieli nieruchomości, którzy nie zawarli umów na te usługi. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o dopuszczenie do głosu Naczelnika Wydziału Ochrony 

Środowiska. 

 

Aleksander Dorda – w dokumencie mowa jest o dwóch latach 2012 i 2013, kiedy to 

obowiązywały różne przepisy. W tej chwili właściciele indywidualnych nieruchomości nie 

zawierają umów lecz składają deklaracje. Od 1 lipca 2013 roku nie mówimy już 

o indywidualnych umowach. Ustawodawca wymaga od gmin, co musi zawierać dokument 

jakim jest analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi, stąd takie zapisy się znalazły. 

Tym samym pojawia się dysonans pomiędzy tym co wymaga ustawodawca, a tym co tak 

naprawdę się toczy w zakresie gospodarki komunalnej. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, że z analizy wykresu 1. „Masa zebranych odpadów na tle liczby 

mieszkańców Cieszyna, w latach 2008-2013” wynika, że odnotowujemy znaczny spadek 

ilości odbieranych odpadów, porównując rok 2012 i 2013. Zapytał, jak ta kwestia wyglądała 

w I półroczu 2014 roku, czy ta tendencja spadkowa  nadal jest tak wyraźna. 
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Aleksander Dorda – powiedział, że obecnie w II półroczu odbieramy zdecydowanie więcej 

odpadów niż w II półroczu roku 2013. 

 

Andrzej Łukasiak – odnosząc się do tabeli 11. „Miejsca zlokalizowania pojemników typu 

„dzwon”, służących do zbiórki surowców wtórnych, ustawione przez firmy odbierające 

odpady komunalne z terenu Gminy Cieszyn”, powiedział, iż należałoby dopisać jeszcze jeden 

adres – ul. Katowicka 68, przy Szkole Podstawowej nr 6. Jest to efekt działalności 

ekologicznej  Dyrektora szkoły i nauczyciela przyrody.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, zaproponował przejście do 

kolejnego punktu porządku obrad, zaś wcześniej ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał Rady 

Miejskiej za I półrocze 2014 roku.  

Z uwagi na brak pytań do tego dokumentu, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres 

od dnia 17 czerwca 2014 roku do dnia 11 sierpnia 2014 roku. 

 

Pytania do Sprawozdania złożyli Państwo radni: Adam Wójtowicz, Czesław Banot, Stefan 

Rainda, Wiceprzewodnicząca Rady Halina Bocheńska. 

 

Na pytanie Pana radnego Adama Wójtowicza - czego dotyczyło zadanie publiczne pod 

nazwą: „Rekord jak z bajki”, Burmistrz Miasta zobowiązał się udzielić odpowiedzi na piśmie, 

natomiast na pozostałe pytania zostały udzielone odpowiedzi ustnie.  

 

Ad 10. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Marta Kawulok przedstawiła interpelacje, wnioski 

i zapytania radnych złożone w okresie między sesjami, jak również odpowiedzi na 

interpelacje, wnioski i zapytania.  

Poinformowała, że Pan radny Czesław Banot złożył 3 wnioski i 5 zapytań, z których jeden 

wniosek do budżetu Miasta Cieszyna na rok 2015 czeka na odpowiedź, na pozostałe 

odpowiedź została udzielona. 

Pani radna Janina Cichomska w okresie miedzy sesjami złożyła 1 interpelację, 2 wnioski 

i 4 zapytania. Wszystkie doczekały się odpowiedzi. 

Pan radny Krzysztof Kasztura złożył 1 wniosek, na który jeszcze odpowiedź nie została 

udzielona.  

Pan radny Andrzej Łukasiak w okresie między sesjami złożył 4 zapytania. Wszystkie 

doczekały się odpowiedzi. 

Pan radny Eugeniusz Raabe złożył 5 wniosków, z których 3 doczekały się odpowiedzi. 
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Każdy z Państwa radnych ustosunkował się do odpowiedzi na swoje interpelacje, wnioski 

i zapytania. 

 

Teksty interpelacji, wniosków i zapytań radnych, jak również grupy radnych oraz klubów 

radnych wraz z odpowiedziami, znajdują się na stronie internetowej Biuletynu Informacji 

Publicznej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w zakładce – „Rada Miejska”  - „Interpelacje, 

wnioski i zapytania Radnych”.  

 

 

Ad 11. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 

zapewnienia środków finansowych na kontynuację  realizacji Programu Zdrowotnego na lata 

2012-2014. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że Komisja Zdrowia z zadowoleniem przyjęła odpowiedź 

Burmistrza Miasta na w/w wniosek. 

 

Halina Bocheńska – poinformowała, że Klub Radnych „Niezależni” w okresie między 

sesjami złożył wniosek i pięć zapytań, z których trzy doczekały się odpowiedzi. 

Ustosunkowała się kolejno do tych  odpowiedzi. Ponadto wspomniała, że w czerwcu br. Klub 

Radnych „Niezależni” składał interpelację w sprawie obchodów 25-tej rocznicy pierwszych 

wolnych wyborów. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęła odpowiedź na tę interpelacje. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że w treści pisma nie ma pytania, stąd nie może być 

odpowiedzi. Stwierdził, iż traktuje tę interpelację jako wyraz siania zamętu, polityki, gdyż 

w tym dniu odbyły się uroczystości, a o ich wadze i powadze niech świadczy fakt, że wziął 

w nich udział Starosta Cieszyński, Wicestarosta Cieszyński, Sekretarz Powiatu, Burmistrz 

Cieszyna, Z-ca Burmistrza, wielu mieszkańców Cieszyna. Dodał, że uroczystości były 

dostępne dla wszystkich, o czym świadczy udział Wiceprzewodniczącej Rady pani Marty 

Kawulok, natomiast nie było tam radnych z Klubu „Niezależni”. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, iż nie zgadza się z wypowiedzią Pana Burmistrza, gdyż 

zakres tematyczny pisma świadczy, że mogła to być interpelacja. Można było napisać, że 

uroczystości obyły się, wtedy nie byłoby wątpliwości. 

 

Teksty wniosków komisji wraz z odpowiedziami znajdują się na stronie internetowej 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w zakładce – „Rada 

Miejska”  - „Interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady”.    

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć 

oświadczenie. 

Ponieważ chętnych do złożenia oświadczenia nie było, przedstawił korespondencję kierowaną 

do Rady Miejskiej Cieszyna:   

 

1. Wojewoda Śląski pismem z dnia 10 lipca br. przesłał rozstrzygnięcie nadzorcze, 

stwierdzające nieważność uchwały Nr XLIII/458/14 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 
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28 maja 2014 roku w sprawie stanowienia o kierunkach działania Burmistrza Miasta, 

jako sprzecznej z art. 2 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 233 ustawy 

o finansach publicznych. 

2. Śląski Urząd Wojewódzki pismem z dnia 31 lipca br. przesłał zawiadomienie 

o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

Nr XLIV/473/14 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 czerwca 2014 roku w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna na 

temat części wydatków z budżetu miasta Cieszyna na 2015 rok, w części dotyczącej 

zastosowania w uchwale wyrażenia „pełnoletni”. 

3. Wojewoda Śląski pismem z dnia 4 sierpnia br. przesłał rozstrzygnięcie nadzorcze, 

stwierdzające nieważność  uchwały Nr XLIV/465/14 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 

26 czerwca 2014 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego teren położony w rejonie skrzyżowania 

ulic Hajduka i Bobreckiej, w części dotyczącej zapisów art. 17 ust. 3 uchwały. 

4. Biuro Rzecznika Praw Pacjenta – Zespół Interwencyjno – Poradniczy, przesłało 

odpowiedź na Apel Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 14 lipca 2014 roku w sprawie 

kontynuacji działalności Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno - Wychowawczego 

Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym w Cieszynie. 

5. Dyrektor Biblioteki Śląskiej przesłał materiały statystyczne, obrazujące działalność 

Biblioteki Miejskiej w Cieszynie w roku 2013, gdzie czytelnictwo jest nie tylko 

najwyższe w Powiecie, ale też sporo wyższe niż średnia dla Województwa Śląskiego. 

6. Przewodniczący Rady Powiatu Wodzisławskiego,  Przewodniczący Rady Powiatu 

w Żywcu oraz Wójt Gminy Świerklaniec przekazali uchwały w sprawie poparcia 

stanowiska Gminy Kobiór dotyczącego podjęcia działań mających na celu 

zahamowanie wypływu środków finansowych wypracowanych w regionie do budżetu 

centralnego oraz zwiększenie dochodów jednostek samorządu terytorialnego. 

7. Burmistrz Miasta Cieszyna przesyła kolejną informację na temat stanu realizacji 

projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”, 

współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności.  

 

Andrzej Łukasiak – poprosił, aby w „Wiadomościach Ratuszowych” zawrzeć informację 

w jakim orientacyjnie terminie planowane jest zakończenie prac kanalizacyjnych na 

konkretnych ulicach w naszym mieście.  

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż należy zwrócić uwagę na fakt, że tak dużej inwestycji  

w Cieszynie nie było od kilkudziesięciu lat. Trzeba to niestety przetrzymać.  

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że wszyscy chcą, aby kanalizacja w naszym mieście  została 

wykonana, jednakże największą bolączką jest nieudolne nadzorowanie tych wszystkich prac. 

 

Bolesław Zemła – kontynuując poinformował, że Transgraniczne Centrum Wolontariatu 

zwraca się z prośbą o rozpatrzenie przez Radę Miejską koncepcji przyznawania wyróżnienia 

„Srebrnej Cieszynianki” osobom w wieku od 16 do 20 lat, w ramach innowacyjnej „Srebrnej 

Cieszynianki dla Juniora”. Odczytał treść listu intencyjnego. 

 

Rada 10 głosami za, przy 6 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się, poparła 

inicjatywę Transgranicznego Centrum Wolontariatu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejnym tematem do rozpatrzenia jest 

ustosunkowanie się do pisma najemców miejskich lokali użytkowych przy ul. Głębokiej i  
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ścisłego centrum miasta, którzy zwrócili się do Rady z prośbą o poparcie kolejnego wniosku 

skierowanego do Burmistrza Miasta w sprawie obniżenia stawek czynszowych na miejskich 

lokalach użytkowych, w związku z utrudnieniami, wynikającymi z prowadzonych od wielu 

miesięcy prac kanalizacyjnych na terenie Cieszyna. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Finansów opowiedziała się za o obniżeniem w/w 

stawek o 10 %, do czasu zakończenia prac kanalizacyjnych w ścisłym centrum miasta. 

 

Radca prawny – poinformował, że Rada nie ma wpływu na kształtowanie się stawek 

czynszowych. To jest kompetencja Burmistrza Miasta. 

 

Bolesław Zemła – poprosił, aby mimo wszystko Komisja Finansów przedstawione 

stanowisko w tej sprawie, skierowała w formie wniosku do rozpatrzenia przez Burmistrza 

Miasta. Następnie poinformował, że właściciele nieruchomości przy ul. Puńcowskiej 

przesyłają do wiadomości Rady korespondencję kierowaną do Burmistrza Miasta w sprawie 

prawnego uregulowania służebności przesyłu ścieków kolektorem miejskim przez ich 

posesję. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

przychyliła się do stanowiska Burmistrza Miasta w tej sprawie. 

 

Bolesław Zemła – kontynuując poinformował, że właściciel firmy „SPEC” złożył wyjaśnienia 

do stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowego przekazania wynajmowanych 

przez wnioskodawcę pomieszczeń na rzecz Klubu Sportowego Strefa Wolności. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Finansów opowiedziała się za tym, aby w ramach 

zabezpieczenia należności Firmy „Spec” względem Miejskiego Zarządu Dróg, przejąć na 

własność ściankę wspinaczkową i inne urządzenia stanowiące zabezpieczenie w ramach 

umowy dzierżawy, celem przekazania prowadzenia ścianki wspinaczkowej Miejskiemu 

Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Cieszynie. 

 

Bolesław Zemła – poprosił, aby Komisja Finansów również w formie wniosku przekazała 

swoje stanowisko do rozpatrzenia  przez Burmistrza Miasta. Następnie poinformował, że 

mieszkaniec ul. Głębokiej zwrócił się z prośbą o pozwolenie na indywidualny wykup lokalu 

mieszkalnego w budynku należącym do zasobów Spółki Zakład Budynków Miejskich 

w Cieszynie. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

przychyliła się do stanowiska Burmistrza Miasta w te sprawie. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił dalszą korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej: 

8. Mieszkaniec ul. Krzywej przesłał do wiadomości Rady korespondencję kierowaną do 

Burmistrza Miasta, zawierającą uwagi dotyczące funkcjonowania Straży Miejskiej 

w Cieszynie.    

9. Mieszkaniec ul. Długiej poinformował Radę, że zwrócił się do Burmistrza Miasta 

z prośbą o wstrzymanie działań zmierzających do realizacji inwestycji budowy miejsc 

postojowych przy ul. Długiej, do czasu wyjaśnienia wszystkich wątpliwości z tym 

związanych, jak również z prośbą o udostępnienie dokumentacji projektowej drogi 

gminnej pn. ulica Spacerowa w Cieszynie. 
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10. Mieszkaniec ul. Zamkowej ponawia prośbę o udokumentowanie stronom, nabycie 

prawa własności muru oporowego pomiędzy ul. Stromą i ul. Michejdy. 

11. Mieszkaniec Wisły złożył wniosek do Rady Miejskiej Cieszyna o umieszczenie 

pamiątkowej tablicy na budynku przy ul. Michejdy 2 w Cieszynie, gdzie urodził się 

i wychował profesor Richard E. Pipes – Honorowy Obywatel Cieszyna. 

12. Burmistrz Miasta Cieszyna informuje, że do dnia 12 września br. można zgłaszać 

kandydatów do lauru „Srebrnej Cieszynianki Miasta Cieszyna 2014”. Formularze 

zgłoszeniowe otrzymać można w Biurze Rady Miejskiej, Cieszyńskim Centrum 

Informacji lub pobrać na stronie internetowej www.cieszyn.pl. 

13. Stowarzyszenie Klub Kobiet Kreatywnych zaprasza na II Kongres Kobiet Śląska 

Cieszyńskiego, który odbędzie się w dniu 6 września br. w Teatrze im. 

A. Mickiewicza w Cieszynie. 

14. Dnia 21 września br. (niedziela) planowana jest uroczysta, wspólna sesja Rady 

Powiatu Cieszyńskiego i Rady Miejskiej Cieszyna poświęcona uczczeniu pamięci 

legionistów – mieszkańców Śląska Cieszyńskiego w setną rocznicę wymarszu 

Legionu Śląskiego z Cieszyna. Podczas sesji przewiduje się podjęcie w tej sprawie 

stosownego oświadczenia. 

15. Dnia 15 października br. o godz. 18.00 w Teatrze im. A. Mickiewicza odbędzie się 

koncert z okazji rocznicy powołania Rady Narodowej Księstwa Cieszyńskiego, 

podczas których wręczane będą Nagrody Miasta Cieszyna za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

16. Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej, Komisje Rady Miejskiej oraz Radni przekazują własne wnioski 

i propozycje do projektu budżetu do dnia 15 września. 

17. Zgodnie z zapisem art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, radni mają 

obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych w terminie na 2 miesiące przed 

upływem kadencji Rady. Ponieważ kadencja rad jednostek samorządu terytorialnego 

upływa 21 listopada br., termin złożenia oświadczeń  majątkowych przypada na dzień 

21 września br. w niedzielę. Z tego powodu oświadczenia należy złożyć 22 września 

2014 roku w poniedziałek, wg stanu na dzień 21 września br. 

 

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący zamknął obrady czterdziestej szóstej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej Cieszyna 

 

             

Jolanta Fajkis       Bolesław Zemła  

      

 

 

http://www.cieszyn.pl/

